
 

Αθήνα, 02.12.2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

Θέμα: «Καταρρέει ο ΟΠΕΚΕΠΕ: Η κυβερνητική αδράνεια και τα πολλαπλά 

σκάνδαλα στον αγροτικό τομέα» 

Η απόφαση του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων να ζητήσει την 

παραίτηση σύσσωμης της διοίκησης του ΟΠΕΚΕΠΕ, αναδεικνύει για άλλη μια φορά 

το βάθος της κρίσης στους εποπτευόμενους φορείς του ΥπΑΑΤ και ιδιαίτερα στον 

ΟΠΕΚΕΠΕ.  

Οι αγρότες βιώνουν την πρωτοφανή ανεπάρκεια και την κακοδιαχείριση των 

διοικήσεων του Οργανισμού και της πολιτικής ηγεσίας στα πέντε έτη διακυβέρνησης 

της ΝΔ. Αυτό αποδεικνύουν, οι συνεχείς αλλαγές της πολιτικής ηγεσίας στο 

Υπουργείο και στον ΟΠΕΚΕΠΕ, η επιβαλλόμενη από την ΕΕ επιτήρηση του ΟΠΕΚΕΠΕ 

από το Υπουργείο, λόγω της ανικανότητάς  του να εφαρμόσει τις προβλεπόμενες 

διαδικασίες του Ενωσιακού και εθνικού δικαίου, καθώς και η επιβολή - από την ΕΕ 

στη χώρα μας - δημοσιονομικής διόρθωσης ύψους 281 εκατ. ευρώ, χωρίς να έχει 

εξαλειφθεί ο κίνδυνος για νέους καταλογισμούς. Στα παραπάνω πρέπει να 

προστεθούν οι λειψές, οι άδικες πληρωμές, οι καθυστερήσεις και τα λάθη που 

κόστισαν εκατομμύρια στους αγρότες, ενώ  η καταβολή των ενισχύσεων του 2022 με 

λάθος υπολογισμό δικαιωμάτων  είχε ως συνέπεια  να ζητηθούν επιστροφές  από 

τους αγρότες ύψους 50 εκατ. €.   

Επειδή η έγκαιρη, έγκυρη με ορθούς υπολογισμούς και δίκαιη καταβολή των 

ενισχύσεων είναι απαραίτητη για την οικονομική βιωσιμότητα των παραγωγών, 

Επειδή η συνολική αποτυχία του ΟΠΕΚΕΠΕ στα 5 χρόνια διακυβέρνησης της ΝΔ να 

λειτουργήσει με διαφάνεια και συνέπεια, αποτελεί αδιάψευστο τεκμήριο της 

κυβερνητικής αδράνειας και ανικανότητας να επιλύσει τα προβλήματα του 

αγροτικού τομέα, 

Επειδή η αποτυχία της κυβέρνησης να χειριστεί επαρκώς τη μετάβαση στη νέα ΚΑΠ 

δημιουργεί περαιτέρω προβλήματα στην οικονομική βιωσιμότητα του αγροτικού 

τομέα, 

Επειδή είναι προφανής η αδυναμία του ΟΠΕΚΕΠΕ κατά τα χρόνια διακυβέρνησης της 

ΝΔ να ακολουθήσει τις προβλεπόμενες διαδικασίες του Ενωσιακού και εθνικού 

δικαίου με αποτέλεσμα να επιβάλλονται συνεχώς πρόστιμα στη χώρα μας από την 

ΕΕ, 
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Επειδή η αύξηση του κόστους παραγωγής και οι συνέπειες της κλιματικής κρίσης σε 

συνδυασμό με την ανεπάρκεια της κυβέρνησης και τους καταλογισμούς από την ΕΕ 

οδηγούν σε μείωση του αγροτικού εισοδήματος και θέτουν σε κίνδυνο την 

οικονομική βιωσιμότητα των εκμεταλλεύσεων, 

Επειδή η 5270/25-6-2024 Κοινοβουλευτική Ερώτηση, που σας καταθέσαμε, με θέμα: 

«Προβληματική λειτουργία ΟΠΕΚΕΠΕ», παραμένει αναπάντητη, κατά παράβαση του 

Κανονισμού της Βουλής, 

Επειδή η πρόσφατη απόφαση για την απομάκρυνση της διευθύντριας ελέγχων του 

ΟΠΕΚΕΠΕ, η οποία είχε διοριστεί μόλις τον Δεκέμβριο του 2023 από το ίδιο Διοικητικό 

Συμβούλιο που ψήφισε τώρα την αντικατάστασή της, εγείρει σοβαρά ερωτήματα για 

τις ευθύνες της Διοίκησης, τη διαφάνεια, την αποτελεσματικότητα του Οργανισμού 

στον έλεγχο και την κατανομή των κοινοτικών επιδοτήσεων, 

Επειδή η εν λόγω διευθύντρια αποπέμφθηκε με επίσημη αιτιολόγηση την 

«ανεπάρκεια» και το «ασυμβίβαστο», λίγο μετά από τη συμμετοχή της σε δικαστικές 

υποθέσεις που σχετίζονται με υποθέσεις απάτης σε βάρος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 

Επειδή οι καταγγελίες και οι αναφορές περί εκτεταμένων παρατυπιών στην 

κατανομή των επιδοτήσεων, με παραγωγούς, οι οποίοι φέρονται να επιδοτήθηκαν 

για ανύπαρκτες εκτάσεις ή ζώα, προκαλούν εύλογα ερωτήματα για το πώς 

διαχειρίζεται ο ΟΠΕΚΕΠΕ τα εθνικά και κοινοτικά κονδύλια, 

Επειδή στην Eurostat έχουν δηλωθεί για το σύνολο της χώρας το 2021, 10.826.000 

αιγοπρόβατα, ενώ σύμφωνα με τα στοιχεία του Υπουργείου είναι 16.756.309, μία 

διαφορά που αγγίζει τα 6 εκατομμύρια αιγοπρόβατα, 

Επειδή έως και ο συμπολιτευόμενος Περιφερειάρχης Ηπείρου κατά τη συζήτηση 

στην υποεπιτροπή των Νησιωτικών και Ορεινών Περιοχών της Ειδικής Μόνιμης 

Επιτροπής Περιφερειών της Βουλής, κατήγγειλε ότι «συνεχίζουν να εισπράττουν 

χρήματα διάφοροι με ωραία βοσκοτόπια στο Γράμμο, αλλά χωρίς να έχουν ούτε ένα 

ζώο», 

Επειδή η κωλυσιεργία της Κυβέρνησης για την ολοκλήρωση των Διαχειριστικών 

Σχεδίων Βόσκησης σε συνδυασμό με τα ανωτέρω, εγείρει ερωτήματα μήπως είναι 

από σκοπιμότητα και όχι από ανικανότητα, για να διαιωνίζονται οι  στρεβλώσεις και 

οι αδικίες στην κατανομή των ενισχύσεων, 

Κατόπιν όλων των παραπάνω ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1.Ποιοι οι συγκεκριμένοι λόγοι που οδήγησαν στην καρατόμηση της διοίκησης του 

ΟΠΕΚΕΠΕ; 

2.Ποιοι ήταν οι συγκεκριμένοι λόγοι που οδήγησαν στην αποπομπή της 

διευθύντριας ελέγχων του ΟΠΕΚΕΠΕ, και πώς εξηγείται η αλλαγή στάσης του 

Διοικητικού Συμβουλίου μέσα σε λίγους μήνες από τον διορισμό της; 



3.Έχει εξασφαλισθεί η έγκαιρη, σωστή και δίκαιη - πριν τα Χριστούγεννα - 

καταβολή των άμεσων ενισχύσεων, που είναι απαραίτητη για την οικονομική 

βιωσιμότητα των παραγωγών; 

4.Υπάρχει νέος καταλογισμός από την ΕΕ σχετικά με τον τρόπο καταβολής των 

ενισχύσεων, όπως αναφέρουν σχετικά δημοσιεύματα και εάν ναι, ποιοι είναι οι 

συγκεκριμένοι λόγοι που τον επέβαλαν;  

5.Σε ποιους συγκεκριμένους λόγους αποδίδεται η πραγματικά εντυπωσιακή 

γεωγραφική κατανομή των 16.000 δεσμευμένων ΑΦΜ (71% στην Κρήτη); 

6.Ποια είναι (σε αριθμούς ΑΦΜ και εκτάσεις) η γεωγραφική κατανομή ανά 

Περιφερειακή Ενότητα και ανά αγρονομική ζώνη (ΠΕ1-Βοσκότοποι, ΠΕ2- 

Αροτραίες, ΠΕ3-Δενδρώδεις) των δεσμευμένων ΑΦΜ;  

7.Πόσα εκ των «16.000 ΑΦΜ» αφορούν υποθέσεις που διαχειρίζονται τρίτοι ως 

ελεγκτικές αρχές, όπως οικονομικός εισαγγελέας, δικαστήρια, ΣΔΟΕ κ.λπ., κατόπιν 

καταγγελιών και ποια η γεωγραφική κατανομή τους ανά Περιφερειακή Ενότητα 

και ανά αγρονομική ζώνη (ΠΕ1-Βοσκότοποι, ΠΕ2-Αροτραίες, ΠΕ3-Δενδρώδεις) ; 

8.Ποιο το ύψος των ενισχύσεων που καταβλήθηκαν στα συγκεκριμένα ΑΦΜ και 

ποια η κατανομή των ποσών ανά γεωγραφική ενότητα; 

9.Πόσοι επιτόπιοι έλεγχοι διενεργήθηκαν ανά Περιφερειακή Διεύθυνση του 

ΟΠΕΚΕΠΕ κατά τον πραγματοποιθέντα έλεγχο των 7.703 ΑΦΜ; 

10.Ποιοι οι λόγοι που ο ΟΠΕΚΕΠΕ δεν είχε προχωρήσει στον έλεγχο των 

συγκεκριμένων δεσμευμένων ΑΦΜ κατά τα προηγούμενα χρόνια; Είχαν 

υποβληθεί ενστάσεις από τους παραγωγούς και ο ΟΠΕΚΕΠΕ δεν τις εξέταζε και 

γιατί; 

11.Ζητήθηκε από τους εκπρόσωπους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στα πλαίσια της 

επιτήρησης του Οργανισμού να κάνει η διοίκηση του ΟΠΕΚΕΠΕ αναλυτική έκθεση 

για τα δεσμευμένα ΑΦΜ και να αναφέρει ποια πλήρωσε και γιατί; 

12.Που οφείλεται η τεράστια απόκλιση των αριθμών αιγοπροβάτων σύμφωνα με 

την ΕΛΣΤΑΤ και ΥΠΑΑΤ κατά το 2021;  

13.Που οφείλεται η υπέρμετρη αύξηση του αριθμού αιγοπροβάτων σε 

συγκεκριμένη περιφέρεια της χώρας κατά την τελευταία 5ετία, ενώ ο αριθμός 

αιγοπροβάτων στην υπόλοιπη Ελλάδα παραμένει σχετικά σταθερός; 

14.Ποιο το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης των Διαχειριστικών Σχεδίων Βόσκησης 

προκειμένου να εξορθολογισθεί η καταβολή των ενισχύσεων και να αποφευχθεί η 

επιβολή νέων προστίμων εξαιτίας τους; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 




